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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 30.12.2022, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 154 din 23.12.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi. Materialele înscrise pe ordinea de zi au fost comunicate 

consilierilor locali pe watsapp şi suport hârtie.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

Aprobare proces verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din 05.12.2022 

Aprobare proces verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din 23.12.2022 

Aprobare taxă de salubrizare 2023 

Aprobarea Regulamentului de exploatare a autoturismelor de serviciu din cadrul UAT 

Leorda 

Aprobare reţea şcolară 2023 - 2024 

Aprobare anulare creanţe restante mai mici de 40 de lei 

Diverse 

 

Înainte de a se supune la vot dl. Grădinaru  solicită aprobarea consiliului de a transmite 

live şedinţa, întrucât sunt probleme importante de dezbătut. 

Se supune la vot solicitarea dlui. Grădinaru. 

Se respinge cu 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

  

Se supune la vot ordinea de zi. 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

 

1. Aprobare proces verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din 05.12.2022 

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi. 

 

2. Aprobare proces-verbal şedinţa din 23.12.2022 
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Dl. Grădinaru - sunt în regulă, doar o mică scăpare a dlui. secretar. La şedinţa din 

05.12.2022 am întrebat pe dl. primar dacă a pus bani la burse şi asistenţi personali, nu la 

alocaţii cum a trecut în procesul verbal. Rog să modificaţi în procesul verbal acest lucru. 

 

Nemaifiind discuţii se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi. 

 

3. Aprobare taxă de salubrizare 2023 

 

Dl. primar -  a fost înaintat la comisii. A fost dezbătut. Ce vă pot spune este că această 

tază este stabilită la nivel judeţean, respectiv Ecoproces Botoşani. Chiar dacă am colecta 

această taxă în procent de 100%, la acest nivel, reuşim să plătim doar 60 % din cantitatea de 

gunoi generată la nivel de comună. Vă aduc la cunoştinţă că diferenţa de plată salubrizare se 

suportă din bugetul local. Noi putem să punem şi un leu astăzi, sau nimic chiar. Tot trebuie 

plătit. Este foarte complicat, este o problemă foarte gravă. Poate reprezentantul Consiliului 

Local în AGA Ecoproces să ne spună mai multe. 

Dl. Grădinaru - o să spun şi o să spun chiar şi mai multe. Dle. primar, în primul rând vă 

rog frumos să vă trimiteţi un om al dumneavoastră care să reprezinte comuna ăn această 

asociaţie. Motivez şi de ce: în luna noiembrie, am fost convocat la Broscăuţi, pentru a se stabili 

tarifele pentru colectare deşeurilor din poartă în poartă. Comuna Leorda ar trebui să 

achiziţioneze tomberoane şi să le de-a cetăţenilor. Ce poţi negocia când eşti minoritar? De 

aceea nu am mers la şedinţă, pentru că oricum se aproba de către majoritate. Nu avea rost să bat 

maşina până la Broscăuţi, doar să fac prezenţa. Afirmaţia făcută de dl. primar că această taxă 

este stabilită la nivel judeţean, sunt aberaţii. Tarifele care sunt în spatele acestui proiect de 

hotărâre, nu ne obligă să aprobăm chiar acest tarif. Putem să umblăm la această taxă. Ştim prea 

bine nivelul de venituri la nivel de comună. Marea majoritate sunt  pensionari, puţin salariaţi şi 

restul sunt care nu au un venit. Abia aşteaptă bursele, alocaţiile, ajutoarele sociale sau banii de 

încălzire. Noi ce facem? Luăm şi mărim taxa de salubrizare. Nu este corect. Noi trebuie să 

căutăm soluţii. Eu vin cu una: cu sprijinul dumneavoastră, să menţinem taxa de salubrizare să 

rămână la acelaşi nivel din anul 2022 şi diferenţa să fie suportată din bugetul local. Nu va fi o 

diferenţă foarte mare. Acum în comuna Leorda nu mai sunt gunoaie aruncate la întâmplare. 

 

Se supune la vot propunerea dlui Grădinaru. 

Se respinge cu 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

 

Dl. primar - interesul dumneavoastră de fapt este populismul, nu cetăţeanul. 

Dl. Grădinaru - poate pentru dumneavoastră. 

 

Se supune la vot proiectul de hotărâre iniţial. 

Se aprobă cu 8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

 

Nemaifiind discuţii se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi. 
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4. Aprobare Regulament de exploatare a autoturismelor de serviciu din cadrul UAT 

Leorda. 

 

Dl. primar - a fost înaintat la comisii. 

Dl. Grădinaru - e un proiect bunişor, dar nu atît de bun. Proiectul se referă la autoturisme, 

nu la unul singur. În acest regulament se face referire doar la Duster. Nu face referire la 

buldoexcavator şi la utilitară. 

Dl. secretar - dle. Grădinaru, această maşină este autoturism de serviciu. Buldo şi 

autoutilitara nu sunt maşini de serviciu. Acestea două nu au avut niciodată foaie de parcurs. 

Dl. primar - în ce calitate aţi controlat dumneavoastră acest lucru? 

Dl. Grădinaru - am întrebat şi nu avea. Interesul este, ca primarul, având calitatea de 

preşedinte al comitetului de situaţii de urgenţă, să fie parcată legal la domiciliul acestuia. Câte 

situaţii de urgenţă au fost în anul 2022? Vreau un răspuns oficial. 

Dl. primar - foarte multe au fost. 

Dl. Grădinaru - per total regulamentul este bun, dar trebuiau integrate în el şi 

buldoexcavatorul şi autoutilitara. Propun ca acea precizare cu privire la parcarea autoturismului 

de serviciu la domiciliu să fie retrasă. Este de datoria mea de consilier să propun acest lucru. Să 

se parcheze la sediul primăriei. Cum s-a descurcat până acum să se descurce şi de acum înainte. 

Se supune la vot propunerea dlui Grădinaru. 

Se respinge cu 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

Se supune la vor forma iniţială. 

Se aprobă cu 8 voturi pentru şi 3 abţineri. 

 

Nemaifiind discuţii se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi. 

 

5. Aprobare reţea şcolară 2023 - 2024. 

 

Dl. primar - proiectul a fost înaintat la comisii. Dacă sunt discuţii, vă rog. 

Dl. Maloş - reţeaua este bine structurată şi nu sunt modificări. 

Dl. Grădinaru - este un ordin care trebuie să-l respectăm, unde sunt paşii care trebuie 

parcurşi. Asta e. 

 

Se supune la vor proiectul de hotărâre. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuţii se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi. 

 

6. Aprobare anulare creanţe mai mici de 40 lei. 

 

Dl. primar -  nu sunt foarte mulţi, sunt câţiva. Consiliu local poate anula aceste creanţe la 

sfârşit de an. Nu are nimeni 40 de lei. Sunt sume mici, de 6 lei, 13 lei... 

Dl. Grădinaru - Consiliul local nu poate anula aceste sume dle. primar. Consiliului local i 

se conferă acest drept, prin Codul fiscal, art. 266 alin 5 şi 6. Nu are rost să dau citire. 
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Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 

Se aprobă cu 11 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuţii se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi. 

 

7. Diverse 

 

Dl. Grădinaru - am eu o problemă. Şi în şedinţa trecută am adus la cunoştinţa 

dumneavoastră situaţia de pe strada L16, cu piatra. Dl. primar a spus că această atribuţiune o 

are dl. viceprimar. A promis că o să vină să rezolve problema. Când o să vină să rezolve. Sunt 

cetăţeni care v-au şi votat dle. primar! Eu le-am spus că voi aduce la cunoştinţa consiliului local 

această problemă. 

 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL AL COMUNEI,  

   LUCA PETRONELA                         LUNGU CORNEL 


